

超聲波檢查須知 PREPARATION FOR USG

Appointment is required.
必須預約。

Please ask the patient to bring along previous imaging films and reports for reference.
請攜同相關檢查之舊片及報告以作參考。

Abdomen and Pelvis 腹腔及盤腔掃描

- Fasting for 6 hours (except water) before the examination time. For infants and children, fasting for 2-3 hours and 4 hours (except water) respectively before the examination time. For patients with previous cholecystectomy, fasting is not necessary.
- Drink about 2-3 cups (~ 250 ml each) of water 30 minutes before the examination time and keep a full urinary bladder until the examination is finished.
- 檢查前6小時開始禁食(清水除外)，嬰幼兒及小童則於檢查前 2-3小時及4小時開始禁食。對於已切除膽囊的病人，無需禁食。
- 檢查前30分鐘飲用大約2-3杯清水(大約每杯250毫升)及請勿小便，直至檢查完畢。

Upper Abdomen/ Hepatobiliary system/ Gallbladder 上腹腔/ 肝膽系統/ 膽囊掃描

- Fasting for 6 hours (except water) before the examination time. For infants and children, fasting for 2-3 hours and 4 hours (except water) respectively before the examination time. For patients with previous cholecystectomy, fasting is not necessary.
- 檢查前6小時開始禁食(清水除外)，嬰幼兒及小童則於檢查前 2-3小時及4小時開始禁食。對於已切除膽囊的病人，無需禁食。

Urinary System/ Urinary Bladder/ Pelvic Scan 泌尿系統/ 盆腔掃描

- Fasting is not required.
- Drink about 2-3 cups (~ 250 ml each) of water 30 minutes before the examination time and keep a full urinary bladder until the examination is finished.
- Clamp Foley's catheter 30 minutes before the examination time if the patient has urinary bladder catheterization.
- 無需禁食。
- 檢查前30分鐘飲用大約2-3杯清水(大約每杯250毫升)及請勿小便，直至檢查完畢。
- 插有膀胱導管之病人需於檢查前30分鐘把導夾緊，直至檢查完畢。

Renal Artery Doppler Ultrasound Exams 腎臟動脈多普勒掃描

- Fasting for 6 hours (except water) before the examination time.
- 檢查前6小時開始禁食(清水除外)。

MSK & Bone / Neck & Thyroid / Testes / Single Organ / Breast / Other Vascular Exams

肌肉與骨骼 / 頸部及甲狀腺 / 睪丸 / 單一部位 / 乳房 / 其他血管掃描

- No special preparation is required.
- 無需特殊準備。